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Motion nr. 1 och styrelsens yttrande 

Inför årsmötet för Tomtägarföreningen Björkvik (föreningen) 2025 har det inkommit en motion 

från medlemmen Bjarne Egeland. Inkom 22 maj och uppdaterades 14 december 2024. 

Styrelsen konstaterar att motionen har inkommit i tid. 

 

Motion: 

jag önskar att vi med årsmötesinbjudan får en medlemsförteckning med följande info per 

fastighet.  

Adress på Björkvik 

kontaktnamn 1 telefonnummer , Mail 

kontaktnamn 2 telefonnummer , mail 

Det ska stå tydligt att denna lista inte får användas för marknadsföring eller spridas vidare.  

Listan ska inte läggas på webben.  

Det skulle göra det enklare att kontakta folk om något händer med deras fastighet osv.  

Detta bryter inte mot gdpr enligt dom jag pratat med.  

 

 

Styrelsens yttrande: 

Styrelsen ställer sig inte bakom motionen. 

Att hålla en lista uppdaterad med namn och telefonnummer på det sätt som föreslås i motionen 

kräver resurser och tillgänglighet hos den som ansvarar för att administrera listan. Till det 

kommer risken för att namn, telefonnummer och mejladress lämnas ut till en person som inte 

har rätt att ta del av dem. Detta vore särskilt känsligt i fall då en medlem har eller får skyddade 

person-uppgifter, exempelvis på grund av en hotbild riktad mot medlemmen. 

Utöver det som nu sagts krävs enligt GDPR även s.k. rättslig grund för att behandla person-

uppgifter. Namn, telefonnummer och mejl är att betrakta som personuppgifter och att lägga in 

dessa uppgifter i en lista är att betrakta som en personuppgiftsbehandling.  

En typ av rättslig grund är att ha ett avtal med den registrerade. Det är på denna rättsliga grund 

som styrelsen har upprättat en medlemslista för föreningens räkning. Det finns ju ett avtal 

mellan föreningen och varje medlem. Föreningen har genom styrelsen, med stöd av avtalet, 

ett berättigat intresse att behandla medlemmarnas personuppgifter i en sammanställd lista. 

Listan är nödvändig för att föreningen ska kunna uppfylla sina avtalsrättsliga förpliktelser, 

exempelvis för att hantera inbetalning av medlems- och båtavgifter och för att säkerställa 

korrekt rösträtt vid årsmötet.  

En sådan avtalsrättslig grund har däremot inte medlemmarna sinsemellan, eftersom det inte 

finns något avtal mellan medlemmarna. Då behövs en annan rättslig grund för att kunna 

behandla personuppgifter genom att föra och dela en lista. Utifrån styrelsens bedömning skulle 
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den rättsliga grunden i så fall vara ett samtycke från varje medlem. I så fall träder andra krav 

in, varav ett är att den registrerade ska kunna ångra sig och ta tillbaka sitt samtycke. Det skulle 

alltså vara styrelsens ansvar att säkerställa att den medlem som först lämnar sitt samtycke 

och sedan tar tillbaka det stryks från listan som sedan tidigare har lämnats ut till samtliga 

medlemmar.  

Styrelsen gör bedömningen att det inte är möjligt att administrera ett sådant förfarande på ett 

rättssäkert sätt. I stället rekommenderar styrelsen alternativa lösningar för att medlemmar ska 

kunna nå varandra om och när det behövs. Ett förslag är att de närmaste grannarna går ihop 

och byter kontaktuppgifter med varandra i den utsträckning medlemmarna så önskar. 

Ytterligare en alternativ rättslig grund enligt GDPR skulle vara att stödja sig på att behandlingen 

sker efter att en intresseavvägning gjorts. I så fall måste intresset att upprätta och lämna ut en 

lista till samtliga medlemmar väga tyngre än varje enskild medlems berättigade intressen av 

att skydda sina personuppgifter. Ett krav är i sådant fall att personuppgiftsbehandlingen är 

nödvändig för sitt ändamål. Eftersom det finns alternativ till att ta fram en lista över samtliga 

medlemmar – nämligen att gå ihop med sina närmaste grannar – gör styrelsen bedömningen 

att en sådan behandling inte är nödvändig i den mening som GDPR kräver. Därmed ger inte 

heller en intresse-avvägning föreningen rättslig grund enligt GDPR att behandla 

personuppgifterna på det sätt som motionen föreslår. 

Det kan tilläggas att om något akut skulle inträffa med en fastighet så kan man alltid vända sig 

till styrelsen, så kan styrelsen försöka få tag på aktuell medlem utifrån de kontaktuppgifter som 

styrelsen har tillgängliga. 


